
Stvarnost narekuje nove naloge 
V odgovoru, ki je izšel pod gornjim na

slovom v štev. 17. »Učiteljskega tovariša« na 
naša pojasnila v 15. številki »Učiteljskega to
variša«, navaja tovariš Martin Mencej dva 
konkretna vzroka za svoje oddvojeno stali
šče glede presoje dogodkov na letošnji glavni 
skupščini v Banja Luki, in sicer: 

1. se opira na avtorja M. J., ki piše v 
svoji brošuri »Za staleško jedinstvo«, Beo
grad 1939: »Odklonitev kandidata tretje gru
pe na listi prve grupe je bila izvršena po na
logu, ki je prišel od iste strani, od katere je 
organiziran »Novi učiteljski pokret«. Ko ni 
uspelo razbitje enotnosti učiteljskih vrst z 
organiziranjem »Novega učiteljskega pokre
ta«, se je začel ta posel z napadom na našo 
grupo«. Ta trditev je docela neosnovana in 
neresnična. Na kandidacijski odbor ni nihe^' 
vplival, niti ni to poizkušal in kandidacijski 
odbor od nikoder ni dobil nobenih navodil in 
nobenega naloga. Kandidacijski odbor je vr
šil svoje delo pri sestavi liste popolnoma svo
bodno. Ker je neresnična trditev avtorja M. 
J. »Za staleško jedinstvo«, so brez podlage 
tudi vsi zaključki, ki iz nje izvirajo. 

2. Da je glavni odbor JUU v svojem ko
munikeju, izdanem po seji, ki se je vršila ta

koj po zaključeni glavni skupščini, navedel, 
zakaj se ni ustreglo željam hrvatske delega
cije, in sicer: ». . . da je neki gotov dogodek na 
sekcijski skupščini v Zagrebu — mimo ka
terega ne more iti — kljub najboljši volji že 
vnaprej odvzel možnost za tako rešitev.« 
Vzroke, zaradi katerih kandidacijski odbor 
ni uvaževal želje hrvatske delegacije, smo 
navedli v svojih dosedanjih pojasnilih, zato 
jih ne ponavljamo. In ti vzroki so odločali 
Če je glavni odbor, ki pri sestavi kandidat
ske liste ni sodeloval, navedel še en vzrok, je 
s tem le še jasneje potrjeno, da je bila ne
mogoča rešitev kot jo je predlagal kandida
cijskemu odboru zastopnik hrvatske delega
cije. 

K mnenju tov. Menceja, kaj naj bi sto
rila slovenska delegacija: 

Dejstvo je, da se slovenska delegacija 
niti pred sestankom niti na sestanku ni raz
govarjala o kaki enotni listi, marveč zgolj 
o oficielni listi in njeni ureditvi z ozirom na 
odstop tov. Kranjčeviča. Zahteva po enotni 
listi sploh ni bila nikdar postavljena in je 
zaradi tega bilo tudi nemogoče, da bi se slo
venska delegacija za tako listo opredelila. 

Ostali del članka je pojasnjen že v našili 
prejšnjih pojasnilih. 


